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BROI.0012.2.2.2019 
 

Protokół nr 2/19  
z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów  

z dnia 20 lutego 2019 roku 
 

1. Otwarcie obrad 
 
Pan Włodzimierz Bogdan Karczmarek – Przewodniczący Komisji w dniu 20 lutego 2019 
r. o godzinie 1215 otworzył obrady Komisji Budżetu i Finansów. Powitał radnych oraz 
zaproszonych gości w osobach:  Pana Romana Gołębiewskiego – Starosty Włocławskiego,  
Pani Igi Przystałowskiej – Skarbnika Powiatu, Pani Anny Dębickiej – Dyrektora 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku, Pani 
Urszuli Krysiak – Głównego księgowego Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku, Pana Artura Płoszaja – Koordynatora Wydziału 
Budownictwa, Pana Piotra Chrzanowskiego – przedstawiciela Wydziału Edukacji i Spraw 
Społecznych.   
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 

2. Stwierdzenie quorum  
 
Przewodniczący Komisji stwierdził, że w obradach bierze udział 7 radnych, co stanowi 
wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne.  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 

3. Przyjęcie porządku obrad  
 
Przewodniczący Komisji poinformował, iż z materiałami na posiedzenie komisji radni 
otrzymali porządek obrad. Przewodniczący zapytał radnych czy mają uwagi, propozycje do 
porządku obrad? Radni nie wnieśli uwag?  
Przewodniczący Komisji  zapytał radnych zapytał radnych, kto jest za przyjęciem porządku 
obrad i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 7  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła porządek obrad.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 

4. Przyjęcie protokołu nr 1/19 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 
9 stycznia 2019 r.  

 
Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają uwagi do protokołu 
sporządzonego z  posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 9 stycznia 2019 r.?  
Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest za 
przyjęciem protokołu nr 1/19 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 9 stycznia 
2019 roku i przeprowadził procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za - 7  
Przeciw - 0  
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Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 
przyjęła protokół nr 1/19 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 9 stycznia 2019  
roku. 
 

5. Informacja Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku w sprawie zbycia, oddania w dzierżawę, najem, 
użytkowanie oraz użyczenie aktywów trwałych Samodzielnego  Publicznego 
Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2018 rok.  

 
Przewodniczący Komisji prosił dyrektora Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku o przedstawienie informacji. 
Pani Anna Dębicka – Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku poinformowała, iż SPZPS jest zobowiązany do 
przedstawienia informacji w zakresie zbycia, oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz 
użyczanie aktywów trwałych zakładu. Na podstawie art. 54 ust. 1 ustawy o działalności 
leczniczej spzoz samodzielnie gospodaruje przekazanym w nieodpłatne użytkowanie 
nieruchomościami i majątkiem Skarbu Państwa lub jednostki samorządu terytorialnego oraz 
majątkiem własnym. W uchwale nr XXIII/242/13 Rady Powiatu we Włocławku z dnia 17 
czerwca 2013 r. zostały określone zasady zbycia, oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie 
oraz użyczanie aktywów trwałych zakładu. Umowy najmu, dzierżawy, użytkowania oraz 
użyczenia aktywów trwałych zawarte przed dniem wejścia w życie uchwały zachowują swoją 
ważność. Zgodnie z § 8 pkt 1 uchwały Rady Powiatu we Włocławku dyrektor przekazał 
podmiotowi tworzącemu informację za rok 2018 o zbyciu, oddaniu w dzierżawę, najem, 
użytkowanie oraz użyczenie na rzecz jednego podmiotu z: aktywów trwałych o wartości 
poniżej 30.000 zł, nieruchomości o powierzchni poniżej 50 m2. 
Informacja o zawartych umowach oddania w dzierżawę, najem oraz użytkowania 
nieruchomości poniżej 50 m2.  
- umowa  zawarta na lokal użytkowy o powierzchni 44,64m2 znajdujący się na ul. Łady na 
rzecz pracowni protetycznej. Roczny przychód z dzierżawy w 2018 r. wynosi 2.952 zł; 
- zawarł umowę na lokal użytkowy o powierzchni 15 m2 położony w budynku A przy 
ul. Szpitalnej 6A we Włocławku na rzecz firmy zajmującej się badaniem słuchu. Łączny 
dochód w 2018 r. wyniósł 15.052 zł; 
- umowa zawarta na użyczenie gruntu pod trafostację ul. Szpitalna 6A we Włocławku 
o powierzchni 45m2. Roczny przychód z dzierżawy w 2018 r. wyniósł 6.774,84 zł; 
- umowa na lokal użytkowy o powierzchni 17,30 m2 położony w budynku przy ul. Szpitalnej 
6A we Włocławku oraz umieszczenie dwóch plansz reklamowych na budynku. Roczny 
przychód w 2018 r. wyniósł 14.760 zł; 
- umowa  na lokal użytkowy o powierzchni 16,10 m2  położony w budynku przy ul. Szpitalnej 
6A we Włocławku oraz na użyczenie gruntu oraz części budynku na rzecz umieszczenia 
plansz reklamowo – informacyjnych przy ul. Szpitalna 6A  o powierzchni 2,5 m2. Roczny 
przychów z pomieszczeń i tablic reklamowo – informacyjnych wyniósł w roku 2018 – 14.760 
zł.  
Informacja o umowach najmu, zbycia, oddania w dzierżawę, najem, użytkowania oraz 
użyczenia aktywów trwałych o powierzchni równiej lub przekraczających 50 m2: 
- umowa zawarta na mocy uchwały Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30.03.2017 r. na 
dzierżawę terenu pod parking o powierzchni 2150 m2 przy ul. Szpitalna 6A. Roczny przychód  
z dzierżawy w 2018 r. wyniósł – 36.587,07 zł. Właściciel firmy zatrudnił osobę, która piłuje 
porządku na terenie parkingu, odśnieża parking. Jest założony monitoring. Założone są 
szlabany i infrastruktura parkingu założona przez dzierżawcę.  
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- umowy zawarte na dzierżawę na okres 5 lat pomieszczeń na prowadzenie aptek 
ogólnodostępnych przy ul. Łady 10 i Szpitalnej 6A, tj.: lokal użytkowy o powierzchni 156,60 
m2  położony przy ul. Szpitalnej 6. Roczny przychód z dzierżawy wyniósł w roku 2018 – 
75.276 zł, umowa na lokal użytkowy o powierzchni 141,42 m2 położony w budynku przy 
ul. Łady 10  we Włocławku. Roczny przychód z dzierżawy wyniósł w roku 2018 – 83.028 zł. 
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  
Radny Wojciech Zawidzki zapytał jaką powierzchnię ma lokal przeznaczony na protetykę? 
Dyrektor SPZPS powiedziała, że jest to jedno pomieszczenie o powierzchni 44,64m2 
położone w piwnicy budynku przy ul. Łady 10.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 
informacji i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 7  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdził, że komisja pozytywnie zaopiniowała 
Informacja Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku w sprawie zbycia, oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz użyczenie 
aktywów trwałych Samodzielnego  Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku za 2018 rok.  
 
Informacja Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku w sprawie zbycia, oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz użyczenie 
aktywów trwałych Samodzielnego  Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku za 2018 rok stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.   
 

6. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu 
we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2019 – 2026.  

 
Przewodniczący Komisji poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie projektu uchwały.  
Pani Iga Przystałowska – Skarbnik Powiatu powiedziała, że WPF jest dokumentem 
opracowanym na podstawie zmian w budżecie. WPF zostaje dostosowana do założeń budżetu 
i ich zmian. Wynik finansowy ulega zmianie, zmniejsza się o 915.646,79 zł. Dokument 
spełnia relacje art. 242 i art. 243 ustawy o finansach publicznych. 
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 
Radny Wojciech Zawidzki zapytał dlaczego zmniejsza się wynik finansowy? 
Skarbnik Powiatu powiedziała, że w następnym punkcie będzie szczegółowo omawiała 
uchwałę budżetową, z której to wynika. WPF jest dostosowaniem do zmian w uchwale 
budżetowej.  
Radny Kazimierz Kaca zwrócił się z prośbą techniczną, aby najpierw był omawiany budżet 
a potem WPF. 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest pozytywnym zaopiniowaniem  projektu 
uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2019 – 2026 i przeprowadził procedurę 
głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za – 5 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 2  
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Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2019 – 2026.  
 
Projekt uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2019 – 2026 stanowi 
załącznik nr 5do niniejszego protokołu.  
 

7. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu 
we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 
2019.  
 

Przewodniczący Komisji poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie projektu uchwały. 
Skarbnik Powiatu powiedziała, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i wydatków na podstawie decyzji Ministra Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej, na wnioski 
dysponentów środków budżetowych, oraz urealnienia dochodów i wydatków budżetowych, 
jak również informacji o podpisaniu umowy o dofinansowaniu umowy na budowę Centrum 
Kształcenia Zawodowego w Chodczu. Zmiany polegają na zmniejszeniu po stronie 
dochodów, jak i wydatków środków finansowych. Po stronie  dochodów kwota – 
2.140.540,30 zł, w tym dochody bieżące zwiększyły się ze względu na informacje od 
kierowników jednostek o urealnieniu części dochodów związanych z bieżącym 
funkcjonowaniem – 30.260 zł, jak ostateczne ustalenie środków Funduszu Pracy – środki 
wzrosły dla powiatu o 600 zł. Dochody majątkowe zmniejszyły się o 2. 170.800, 30 zł. Jest to 
podyktowane zmianą, urealnieniem przedsięwzięcia budowy Centrum Kształcenia 
w Chodczu. Ostatecznie powiat otrzymał informację, iż dofinansowanie nie wynosi 85%, 
o którą wnioskował, tylko 79,2%. Uwzględnione zostały w umowie informacje dotyczące 
postępowań przetargowych na roboty budowlane, inspektora nadzoru. Jeżeli chodzi  
o wydatki, to zmniejszają się one ogólnie o 3.056.187,09 zł. Wydatki bieżące dla powiatu 
zwiększają się o 1.182.475 zł. Wydatki majątkowe zmniejszają się o 4.238.662,09 zł. 
Powoduje to zmiany na wyniku finansowym o kwotę 915.646,79 zł, zmniejszając 
dotychczasowy planowany deficyt budżetowy. Jeżeli chodzi o zmianę na wydatkach 
bieżących, to Zarząd rozpatrzył wnioski pod kątem rezygnacji z części planowanych 
wydatków bieżących na remonty – remont parkingu wewnątrz budynku Starostwa. Na to 
zadanie przewidziano 300.000 zł. Zarząd podjął decyzję, że nie będzie to realizowane 
w takim zakresie, tylko koszty zostaną ograniczone do niezbędnych prac.  Wydatki uwolnione 
do budżetu zostały rozpatrzone na kolejne wnioski, które będą miały wpływ na wydatki 
bieżące. Wnioskiem Komendanta PSP zwrócono się do zarządu o możliwość wsparcia 
w zakresie wpłaty na fundusz PSP na zakup ubrań dla strażaków. Wniosek był na 200.000 zł. 
Zarząd podjął decyzję o zwiększeniu wydatków bieżących o 100.000 zł.    Podjęta została 
decyzja o zwiększeniu środków na zakup sprzętu i urządzeń niezbędnych do prowadzenia 
działań bojowych przez OSP. Zwiększono kwotę o 225.000 zł.  Jeżeli chodzi o promocję 
powiatu, to zaproponowano możliwość promowania zewnętrznego powiatu i na ten cel 
zaproponowano zwiększenie o 150.000 zł. Zaplanowano nowe działanie w  zakresie święta 
powiatu – 200.000 zł. Dyrektor PZD zwrócił się o zwiększenie środków na remonty.  
Nastąpiły pewne zmiany co do planowanych przedsięwzięć w roku bieżącym. Pojawiły się 
oszczędności na jednym z zadań inwestycyjnych, część środków została zabezpieczona 
w ramach oszczędności a część z uwolnionych do budżetu. Jest to kwota 740.000 zł. 
Pozostałe zmiany są drobne i zależą od urealnionych dochodów. Jednostki poprosiły 
o możliwość zwiększenia wydatków. Jest jedna darowizna, którą otrzymała Placówka 
Opiekuńczo – wychowawcza „Małgosia” – 2. 470 zł. Cel darowizny – to zabezpieczenie dla 
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wychowanków wypoczynku.  Jeżeli chodzi o wydatki majątkowe, to uwolnione zostały 
wydatki przeznaczone na budowę Centrum – 2.424.739,09 zł. Zarząd przyjął informację od 
starosty o udzielaniu pomocy finansowej dla jednostek samorządu terytorialnego, tj. że 
w takim zakresie nie będą realizowane. Wobec tego zmniejszono i urealniono w tym zakresie 
wydatki o 1.700.000 zł. Zarząd pozostawił 300.000 zł na pomoc finansową na wniosek 
Burmistrza Lubienia Kuj. Pomoc finansowa, która była przewidziana w roku 2018 nie została 
wykorzystana ze względu na problemy  przy realizacji zadania. Pozostałe zmiany na 
wydatkach majątkowych, to wprowadzenie nowych zadań inwestycyjnych: budowa boiska 
wielofunkcyjnego dla ZS w Chodczu. Pozostawiono wkład własny – 500.000 zł. 
Zaplanowano budowę instalacji fotowoltaicznych dla  jednostek organizacyjnych – 60.000 zł 
– opracowanie dokumentacji. DPS w Wilkowiczkach – zabezpieczono środki na wkład 
własny – zakup samochodu dla jednostki przy dofinansowaniu z PFRON. Zaproponowano 
i przyjęto w zmianach do budżetu przeniesienia zadania budowy windy na rok 2021.  
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  
Radny Zygmunt Wierzowiecki zadał pytanie w sprawie założenia fotowoltaiki w DPS 
w Wilkowiczkach. Czy koszty fotowoltaiki w 100% ma pokryć powiat czy DPS ma jakiś 
program dofinansowania? 
Skarbnik Powiatu powiedziała, że dyrektor DPS w Wilkowiczkach zwróciła się do zarządu 
z wnioskiem o możliwość zabezpieczenia wkładu własnego na zakup samochodu przy 
możliwości jego zakupu ze środków PFRON. Jeżeli chodzi o fotowoltaikę, to jest zgłoszone 
zadanie w zakresie opracowania dokumentacji.   
Pan Roman Gołębiewski – Starosta Włocławski powiedział, że należy mieć świadomość, 
że ceny energii elektrycznej będą rosły. RPO Województwa Kujawsko – Pomorskiego 
dysponuje środkami w ramach działania 3.1. dla jednostek samorządu terytorialnego. 
Zamysłem jest, aby wszystkie jednostki organizacyjne, w których będzie możliwość założenia   
instalacji fotowoltaicznej, miały ją założone. W tej sprawie muszą się wypowiedzieć  
fachowcy na etapie opracowania dokumentacji i audytu, studium wykonalności projektu. 
Takie postępowanie ma być przeprowadzone, aby na koniec roku być gotowym na złożenie 
wniosku. Konkurs zostanie ogłoszony. Dofinansowanie wynosi 50% kosztów. Przy takim 
dofinansowaniu szacuje się, że  koszt amortyzacji spłaty instalacji wynosi ok. 4-5 lat.  
Pozostałe lata – energia byłaby za darmo. W ocenie starosty i zarządu powiatu znacznie 
podniosłoby to konkurencyjność jednostek organizacyjnych typu: dps – ów w zakresie 
utrzymania jednego mieszkańca, a także pozwoliłoby szkołom ograniczyć koszty 
funkcjonowania.  Wszyscy wiedzą jakie środki są dopłacane do edukacji. Takie działanie jest 
właściwe i wskazane. Przykładem są gminy z tereny powiatu. Gminy wystąpiły o te środki do 
Marszałka Województwa w poprzednich naborach.  
Radny Wojciech Zawidzki zapytał na czym ma polegać promocja powiatu, na co ma być 
zwiększenie środków na promocję?  
Starosta Włocławski powiedział, że do urzędu został złożony wniosek przez Zespół 
Koszykówki Włocławek o ich wsparcie. Zarząd wychodzi z przekonania, że promocja poza 
teren powiatu jest ważna, że będzie wsparcie dla wielu gmin z terenu, wskazanie aspektów 
inwestycyjnych, zachęcenia do inwestowania na terenie powiatu. W zamian za to powiat ma 
otrzymać odpowiednie loga, zarówno na strojach, banerach, bandach i rzeczach, które dotyczą 
gry zespołu. Zarząd uważa, że jest to jedyna rozrywka sportowa na odpowiednim poziomie, 
zarówno dla mieszkańców miasta i dla wielu mieszkańców Powiatu Włocławskiego. To 
symboliczne wsparcie, w procencie ich budżetu, zarząd uważa za wskazane. Zarząd chce 
o połowę ograniczyć środki, które  poprzednicy w zeszłym roku wydali na promocję powiatu 
w mediach lokalnych. Należy promować się poza terenem powiatu. Jeżeli te środki uda się 
ograniczyć, to kwota globalna będzie porównywalna do tego, co przez poprzedników zostało  
w zeszłym roku wydatkowane na promocję powiatu. Na tą chwilę następuje wzrost, aby móc 
podpisać umowę. Warunki umów podpisana z lokalnymi mediami są o ponad połowę niższe 
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i w mniejszym zakresie niż było to robione przez poprzedników.  Starosta wyraził nadzieję, 
że globalnie kwota na promocję nie ulegnie wzrostowi.  
Radny Wojciech Zawidzki powiedział, że zawsze jest dyplomat, kiedy trzeba będzie 
wyrazić opinię  na temat zmian w budżecie poprzez głosowanie „za”, „przeciw”, „wstrzymało 
się”. Każdy kto bierze odpowiedzialność za kierowanie (zarząd, starosta) ma prawo 
decydować o odpowiednich sprawach. Radny ma wątpliwości czemu z inwestycji dla gmin 
wszystko zostaje zdjęte. W kontekście ostatniego punktu porządku obrad – pomoc finansowa 
dla Lubienia Kujawskiego, radny ma dyskomfort. Radny dowiedział się, że środki nie zostały 
wykorzystane w zeszłym roku z jakiś powodów i proponuje się środki na ten rok. Taką 
sytuację radny rozumie. Było jakieś zobowiązanie. Radny reprezentuje gminę Brześć Kuj 
(największą gminę) i daje w podatku najwięcej, i potrzebuje najwięcej. Brześć Kuj.  złożył 
wniosek na dofinansowanie jednej drogi gminnej, która idzie do strefy gospodarczej, jest 
potrzebna gminie i gminie Choceń, Boniewo i częściowo Lubraniec.  Jeżeli są przeniesione 
środki finansowe, to nie będzie już dofinansowania. Powinna być ciągłość  myślenia, 
postępowania, mimo że zmienia się władza. Radny był przez 20 lat burmistrzem w Brześciu 
Kuj. i każda inwestycja powiatowa była wspierana na tyle, na ile była konieczność. Ostatnią 
inwestycją wspieraną przez Brześć Kuj. w wysokości 600 000 zł – 800 000 zł była powiatowa  
inwestycja drogowa Wieniec – Osięciny (31% udział własny). Radny musiał zawsze 
przekonywać radnych gminnych, że jest to słuszny cel, aby wspólnie coś uzyskać. Na drogę, 
o której radny wcześniej wspominał, trzy razy był składany wniosek na „schetynówkę” 
i zawsze była na liście rezerwowej. Gmina będzie budowała drogę z własnych środków. 
Drobne wsparcie byłoby jakimś widocznym znakiem, że myśli się o strategii dróg gminno – 
powiatowych, a nie tylko o powiatowych. Nie wszystkie gminy tym regułom w poprzednich 
latach  były podporządkowane w zakresie udziału wspomagania powiatu. Co do przesuwania 
środków – to prawo starosty, zarządu i decydowania, które drogi naprawiać. Kwota 300.000 
zł dla Lubienia Kuj. – radny wstrzyma się od głosu. Radny zawsze na spotkaniach ze 
służbami PSP wyrażał zdanie, że to gminy, które służą na swoim terenie i wspomagają straż 
państwową, winny dostawać jak najwięcej środków, a nie odwrotnie, tj. PSP  nie powinna być 
wspomagana. Czy słabszy ma wspomagać silniejszego? Włocławek jako miasto ma budżet 
większy niż powiat ziemski i wszystkie gminy z terenu Powiatu Włocławskiego. Raz na jakiś 
czas  wspomagają straż pożarną (200.000 zł, 100.000 zł). Nikt tego nie zaprzeczy.   Nie musi  
wydawać, tak jak każda z gmin na utrzymanie bojowe i jednostek, i dozbrajanie. Zwiększenie 
wspomagania straży zawodowej – nie, wspomaganie OSP – tak. Radny ma dyplomat jak 
z tymi wszystkimi punktami pogodzić się i jak zagłosować. Radny zapytał czy zejście 
w wydatkach w Chodczu jest wynikiem po przetargowym? 
Skarbnik Powiatu odpowiedziała, że tak. 
Radny Wojciech Zawidzki powiedział, że zdjęcie środków na pomoc finansową dla gmin 
i przejście na zadania powiatowe jest inną strategią. Radnemu kłóci się to z poprzednimi 
okresami, gdzie jedne gminy uczciwie wspomagały powiat. Jeżeli zgodzono się na wersję 
tworzenia projektów kilku czy kilkunastu, to będzie inwestycji na 5 lat. Wejście całkiem 
nowych inwestycji jest prawie niemożliwe. Przy wydatkowaniu tylko finansów własnych plus 
pozyskanych z zewnątrz a nie wspomaganych przez gminę, na pewno uszczupli w ilości 
wykonanych zadań. Radny ma wątpliwość z promocją. Radny zgodził się z panem starostą 
w zakresie poprzednich wydatków na promocję – gazety i inne lokalne. Gmina Brześć Kuj. 
nie uczestniczyła w tym, bo nie uważała, że jest to promocja, tylko przedstawianie 
problemów. Radny nie widzi wspomagania bogatszej gminy. Należy zobaczyć dochody 
własne miasta Włocławka i gmin, powiatu. Radny nie ma nić przeciwko Anwilowi, sportowi. 
Powinno się wspomagać podległe gminy niż wyprowadzanie finansów przez wspomaganie 
zawodowstwa, do którego powiat nie jest uprawniony.   
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że bardzo podoba mu się wykonanie przejścia przez 
ulicę – sygnalizacja świetlna w Izbicy Kujawskiej. Kolejną sprawą jest boisko dla Centrum 
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Kształcenia w Chodczu. Skoro jest możliwość pozyskania środków w wysokości 50%, to 
radny będzie obserwował czy to się uda, czego życzy. Na sesji doszło do niezrozumienia 
w sprawie domków dziecka. Nie jest rolą radnego, aby kogokolwiek atakować. Radny będzie 
pytał. Radny otrzymał informację od Pana Starosty, Skarbnika i Pana Artura Płoszaja, że 
przyszły pisma, że środki w wysokości 2.600.000 zł  wpłyną do budżetu powiatu. Pewne 
błędy zostały popełnione, biurokratyczna sprawa z Urzędem Marszałkowskim. Jest kilka 
ważnych spraw – opracowywanie dokumentacji, ubieganie się o środki na drogi. Radny 
poruszył kwestię przebudowy drogi Lubraniec – Kruszynek I etap. Czy przy tym etapie 
będzie regulacja gruntów? Nie wiadomo czy wystarczy 100.000 zł na ten cel. Ta droga pod 
względem strategicznym jest jedną z najważniejszych, którą trzeba wykonać. Dobrze, że 
zaczyna się regulację własności. Pan Zawidzki mówił na temat pomocy finansowej dla gmin. 
Jeżeli sprawa jest uzgodniona z gminami i gminy to akceptują, to nie ma sensu się na ten 
temat wypowiadać. Radny zgłosił uwagę na skalę bezrobocia, które na terenie powiatu nadal 
jest duże. Może warto byłoby zrobić wyjątek na strefę inwestycyjną. Zwiększył się procent 
środków przy podpisaniu umowy na budowę Centrum Kształcenia w Chodczu. 
Starosta Włocławski poinformował, iż zmniejszył się. 
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że było planowane grysowanie, co zostało zmienione na 
powierzchniowe utrwalenie. Radny zapytał, jaka to jest kwota zwiększającą? 
Starosta Włocławski  powiedział, że w zakresie dotacji dla gmin, to odbyły się dwa 
spotkania z wójtami i burmistrzami. W konsensusie przy jednym  głosie sprzeciwu, ustalono, 
że nie będzie pomocy finansowych. Starosta nie zgadza się z twierdzeniem – że bez  gmin. 
Zarząd chce współpracować z gminami i taka współpraca będzie w wielu aspektach. Pomocy 
finansowe były zasadne, jeżeli dawało to punkty w konkursach kilka lat temu, kiedy wnioski 
robiło  się razem. Obecnie nie ma zasadności przekazywania tych środków. Starosta nie chce 
już wracać do końcówki zeszłej kadencji, gdzie wedle nikomu  znanych zasad pomoce były 
rozdysponowane. Na poprzedniej komisji była na ten temat dyskusja. Starosta jest 
zadowolony ze stanowiska wójtów i burmistrzów, że jest jednogłośność. Jeżeli chodzi 
o promocję, to radny Zawidzki mówił, że promocja w lokalnych mediach jest nie do końca 
dobra i promocja na zewnątrz nie jest do końca dobra. Zarząd chce, aby środki na promocję 
zamknąć w kwocie, która była wydatkowana w roku poprzednim. Pan Starosta nie zgadza się 
z tym, że wspiera się sport zawodowy, tylko liczy się na promocję powiatu w ramach 
prowadzonego sportu zawodowego. W powiecie jest wiele osób zainteresowanych tą drużyną. 
Przy tym, co przekazuje miasto Włocławek, to ze strony powiatu jest to symboliczny gest 
w zakresie wsparcia tej działalności. Rozrywka na wysokim poziomie jest potrzebna ludziom, 
mieszkańcom  Powiatu Włocławskiego. Jeżeli chodzi o środki na straże, to 25% kwoty powiat 
przekazuje na państwową straż pożarną i tak to było w latach poprzednich w ramach funduszu 
wsparcia. Należy pamiętać, że zadania powiatu w ramach zarządzania krajowego systemu 
ratowniczo – gaśniczego są realizowane przez PSP we Włocławku. To jest zadośćuczynienie 
ze strony powiatu. Priorytetem są OSP działające na terenie Powiatu Włocławskiego. 75% 
przeznaczonej kwoty będzie dla OSP. Zmieniły się proporcje. Zarząd uważa, że te kwoty 
ogólne były w poprzednich latach zbyt  małe i w takiej samej proporcji zarząd chce przekazać 
w roku bieżącym. W latach poprzednich były przekazywane środki na fundusz wsparcia 
w ramach policji. Zarząd będzie chciał to kontynuować, bo bezpieczeństwo mieszkańców 
powiatu jest bardzo ważne. Jeżeli chodzi o  sprawy drogowe, to zarząd chce przesunąć środki 
na tzw. nakładki. W zeszłym roku ogólnie na bieżące utrzymanie dróg było 2.300.000 zł, 
z czego 2 mln zł zarząd chce przeznaczyć na nakładki i dołożyć 700.000 zł z tego budżetu. 
Zarząd czeka na sugestie dyrektora PZD. Dyrektor wie najlepiej, gdzie w najkrótszym czasie 
należy zrobić nakładki. Na koniec lutego, początek marca zarząd będzie się starał ogłosić 
przetarg. Ceny niestety rosną. Promocja w połowie środków będzie przeznaczona na 
zewnętrzną promocję, w połowie na wewnętrzną.  



8 

Radny Mariusz Bladoszewski odniósł się do wypowiedzi radnego Zawidzkiego w sprawie 
dofinansowania PSP. Padła kwota 100.000 zł. Radny przypomniał, że na bazie miejskiego 
stanowiska kierowania jest Powiatowe Centrum Zarządzania Kryzysowego.  Powiat ma swoją 
reprezentację i nie musi zatrudniać żadnych osób. Gdyby rozwiązać umowę z PSP 
i zatrudniać pracowników, to rachunek dla powiatu byłby większy. Trzeba byłoby 
zorganizować stanowisko kierowania, wyposażyć w komputery, stacje nadawcze. Radny 
uważa, że kwota nie jest za wysoka.  
Starosta Włocławski udzielił odpowiedzi w sprawie boiska w Chodczu i powiedział, że 
zarząd zrobi wszystko, aby dofinansowanie uzyskać, żeby  zrealizować inwestycję za połowę 
kosztów. Jeśli nie uda się zdobyć dofinansowania, to trzeba będzie to zrobić z własnych 
środków. Bedzie się robiło wszystko, aby dofinansowanie z Ministerstwa Sportu uzyskać. Pan 
Starosta nie wyobraża sobie funkcjonowanie nowej szkoły, w XXI wieku, bez żadnego 
obiektu sportowego. Starosta szukał różnych rozwiązań, udało się znaleźć program 
w Ministerstwie Sportu. Obecnie jest etap aktualizacji kosztorysu.  Jeśli nie uda się uzyskać 
dofinansowania, to rada powiatu będzie musiała podjąć decyzję czy boisko będzie robione 
z własnych środków. Starosta nie wyobraża sobie budowy boiska po oddaniu obiektu 
szkolnego.  
Radny Kazimierz Kaca stwierdził, że chciałby, aby jak najwięcej środków zostało 
przeznaczonych na remonty dróg.  
Starosta Włocławski powiedział, że kwota ok. 2.700.000 zł  na remonty dróg jest bardzo 
wysoką kwotą. Rzadko w ostatnich latach taka kwota była przeznaczana na remonty. Nie jest 
jeszcze rozstrzygnięty temat dofinansowania drogi Lubraniec – Kruszynek, gdzie na poziomie 
ministerstwa sprawa wyjaśnia się. Są zapewnienia wojewody, że dofinansowanie będzie 
wynosiło minimum 50%. Pojawia się nadzieja na zrealizowanie budynku dla Wydziału 
Geodezji. Każdy miesiąc przejścia wydziału do nowo pobudowanego obiektu daje 
oszczędności z wynajmu. Nie są to ostateczne zmiany w tegorocznym budżecie. Sprawy będą 
na bieżąco analizowane.  Ważnym aspektem jest to przy zmianach, że zmniejsza się deficyt 
o kwotę ok. 1 mln zł.  
Radny Kazimierz Kaca zapytał czy planowane są remonty mostów.  
Starosta Włocławski powiedział, że zna temat i jest to zaszłość kilku lat. Priorytetem było 
przeznaczanie środków na budowę i remont dróg. W wyniku badań okresowych zostają 
wpisywane ograniczenia tonażu na mostach.  Niektóre gminy nie miałyby dojazdu 
samochodów ciężarowych na swój teren. Obecnie są prowadzone ekspertyzy, które pozwolą 
jednoznacznie stwierdzić, które mosty należy remontować, a których nie potrzeba. Wiele 
mostów jest w dobrym stanie.  Cześć mostów trzeba będzie przebudować. Aby dany most 
przebudować, należy przystąpić do opracowania dokumentacji. Z ekspertyz będzie wiadomo, 
które mosty w najbliższym czasie przebudować, które później. Być może niektórych nie 
trzeba będzie remontować i będzie możliwość dopuszczenia wyższego tonażu. Zarząd nie 
chce robić tych dokumentacji ad hoc, żeby nie wydawać niepotrzebnie publicznych pieniędzy.  
Radny Kazimierz Kaca zapytał czy zmieniła się sytuacja dotycząca pałacu w Brzeziu? 
Starosta Włocławski odpowiedział, że nic się nie zmieniło, stan jest taki jaki był. 
Prawdopodobnie nie jest to krótka perspektywa zakończenia procesu sądowego. Po sprawie, 
dopiero wojewoda będzie mógł podjąć decyzję. Pierwsza kwestia to sprawa spadkowa 
prowadzona w sądach warszawskich, druga kwestia – wniesienie sprzeciwu do decyzji 
przekazującej nieruchomość na powiat.  
Radny Wojciech Zawidzki stwierdził, że to co się stało z pałacem w Wieńcu to tragedia. 
Pałac niszczeje. Czy od strony prawnej jest możliwość, aby przekazać pałac w Brzeziu 
spadkobiercom? 
Starosta Włocławski powiedział, że są postępowania przed sądami. Nie ma z kim 
rozmawiać, nie można również inwestować w coś co może nie być własnością.  
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Radny Wojciech Zawidzki stwierdził, że właściciel nadal może inwestować. Radny 
stwierdził, że dużo wypowiedział się na temat zmian w budżecie. Radny nie zagłosuje 
przeciwko zmianom. Zarząd wie, co robi. Radny ma wątpliwości co do niektórych 
podpunktów. Może kiedyś pan starosta poświeci radnemu jakiś czas, aby przedyskutować 
różne sprawy. Radny wstrzyma się przy głosowaniu projektu uchwały.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na rok 2019 i przeprowadził  procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 5 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 2  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019.  
 
Projekt uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 
protokołu.  
 
8.  Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie przyznania w roku 

2019 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 
zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz 
jej wysokości. 

 
Przewodniczący Komisji poprosił Pana Piotra Chrzanowskiego o przedstawienie projektu 
uchwały. 
Pan Piotr Chrzanowski – Główny specjalista w Wydziale Edukacji i Spraw Społecznych 
poinformował, iż ustawa o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami daje możliwość 
samorządom dotowania prac konserwatorskich przy zabytkach położonych na ich terenie. 
Aby to było możliwe ustawa jednocześnie nakłada obowiązek opracowania zasad, które dana 
jednostka musi przestrzegać, jak i wnioskodawcy, aby dotacje można było przyznać. Takie 
zasady zostały ustalone w drodze uchwały Rady Powiatu we Włocławku. Są one 
opublikowane w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko – Pomorskiego. Na rok 
2019 wpłynęły wnioski od 11 podmiotów. Wszystkie te podmioty to parafie, które mają 
zabytkowe obiekty sakralne. Aby dotacja była możliwa do przyznania, obiekt musi być 
wpisany do rejestru zabytków. Konserwator zabytków w drodze decyzji ustala zakres prac 
możliwych do przeprowadzenia w obiekcie. Wnioskodawca jest obowiązany do złożenia 
kosztorysu wykonywania prac, zatwierdzony przez konserwatora zabytków. Dotacje 
przyznaje Rada Powiatu w drodze uchwały. Propozycja zarządu powiatu jest taka, aby 10 
podmiotom przyznać kwotę 27.500 zł, jednemu podmiotowi – 25.000 zł, z tego powodu, że 
parafia wnioskowała o taką kwotę. Jeżeli wnioskuje o daną kwotę, to nie można przyznać 
wyższej kwoty niż kwota wnioskowana. W załączniku do projektu uchwały jest 
przedstawiony opis podmiotów, określenie zabytku, nr rejestru zabytków, jak i zakres prac, 
jaki będzie wykonywały.  W większości przypadków dotacja w wysokości 27.500 zł jest 
niższa niż wnioskowana. Rada Powiatu akceptując propozycje zarządu powiatu na tą kwotę 
spowoduje to, że podmioty zostaną zawiadomione w jakiej wysokości dotacja została 
przyznana. Będą zobowiązane do tego, aby swoje wnioski skorygować, dostosować do 
otrzymanej dotacji. Gdy to się stanie, to następnym krokiem będzie podpisanie umowy, która 
będzie rozstrzygała wzajemne prawa i obowiązki  dotowanego i dotującego, termin 
rozliczenia dotacji i inne warunki. Będzie to regulowane w drodze umowy.  
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Radny Wojciech Zawidzki powiedział, że wszystkie podmioty, które złożyły wnioski 
o dotację, zostały im przyznane. Radnemu brakuje wniosku z Brześcia Kujawskiego. Czy 
jeżeli w ciągu roku proboszcz wystąpiłby o dotację, to jest szansa przyznania dotacji? Na 
prace przy zabytkach potrzebne są ogromne środki finansowe. Kościół w Brześciu Kuj. jest 
najstarszym w powiecie obiektem. Kościół pozyskuje środki z Ministerstwa Kultury, od 
Marszałka Województwa, Powiatu Włocławskiego, Gminy Brześć Kuj.  
Pan Piotr Chrzanowski – Główny specjalista powiedział, że zasady uchwalone przez Radę 
Powiatu przewidują możliwość drugiego naboru, który może być przeprowadzony do końca 
lipca, jeżeli pozostały środki finansowe z pierwszego rozdania. Zarząd może podjąć decyzję 
o zwiększeniu środków. Na rok 2019 została zaplanowana kwota 300.000 zł i została ona już 
rozdysponowana. Czy będą zwiększone środki, to rola zarządu powiatu.  
Radny Wojciech Zawidzki powiedział, że proboszcz powinien złożyć wniosek, a najwyżej 
nie wykorzystałby środków.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 7  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji  stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie projektu uchwały w sprawie przyznania 
w roku 2019 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 
zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej 
wysokości. 
Projekt uchwały w sprawie projektu uchwały w sprawie przyznania w roku 2019 dotacji na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokości stanowi załącznik 
nr 7 do niniejszego protokołu.  
 

9.Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Lubień Kujawski w 2019 r.  

 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy chcieliby zabrać głos? Radni nie podjęli 
dyskusji.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania:  
Za – 7  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie projektu uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Lubień Kujawski w 2019 r.  
 
Projekt uchwały w sprawie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez 
Powiat Włocławski dla Gminy Lubień Kujawski w 2019 r. stanowi załącznik nr 8 do 
niniejszego protokołu.  
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10. Sprawy różne  
 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy w tym punkcie porządku obrad chcieliby 
przedstawić jakieś sprawy, oświadczenia? Radni nie zgłosili oświadczeń.  
 
11. Zamknięcie obrad komisji  
 
Przewodniczący Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad w dniu 20 lutego 
2019 r. o godzinie 1330 zamknął obrady komisji. 
 

 
    Przewodniczący Komisji 
          Budżetu i Finansów  
 
Włodzimierz Bogdan Karczmarek  

 
 
 
 
   Sekretarz Komisji  
Budżetu i Finansów  
 
Mariusz Bladoszewski  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowała  
Katarzyna Dąbrowska – Czerwieńska ….. 


